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Naosnovu clana 148 Poslovnika Skupstine Cme Gore, podnosim amandmane n& Predlog zakona 
0 budtetu Crne Gorezo 2023. godinu (EPA: 614XXVJI, broj akta: 33/22-5, datum: 15.11.2022) 
radi stavljanja u skupstinsku proceduru.
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Suada Zoronjic M̂olu



AMANDMANI

U Clanu 20 (II Posebni dio) Predloga zakona o budzetu Cme Gore za 2022.godinu kod 
potrogacke jedinice Ministarstvo nauke i tehnoloskog razvoja (41901), Program Razvoj nauke i 

(19 040), u okviru Potprograma Naucno istrazivacka djelalnosl (19 040 001),tehnologije
Aktivnost “Nacionolni i medunarodni programi i projekti” (19 040 001 001) iznos
“2,506,796.43” mijenja se i glasi “3,006,796.43 ”.

Shodno tome, potrebno je izvrsiti uskladivanje u okviru Prngrama Razvoj nauke i tehnologije 
(19 040), Potprograma Naucno istrazivacka djelatnost (19 040 001) i nedostajuca sredstva 
obezbijediti iz Tekuce budzetske rezerve (org.kod 4710).

OBRAZLOZENJE:

Predlozena amandmanska intervencija u iznosu od 500,000.00 eura ima za ciij da se unaprijedi 
nauCnositrafivacki rad u Crnoj Gori, kroz uvecanje sredstava za nacionaine naucnoistrazivacke projekte, 
sufinansiranje naucnoistrazivacke djelatnosti. Konkursi za nacionaine naucnoistrazivacke projekte, a koji 
su posijednji put realizovani 2018. godine, su kljucni faktor razvoja domaceg naucnog potencijala i 
predstavijaju nuzni podsticaj za medunarodnu konkurentnost naucne zajednice u Crnoj Gori. 
Sufinansiranje naucnoistrazivacke djelatnosti predstavija neophodnu podrsku postizanju naucnih 
rezultata nasih istrazivaca, u smislu objavijivanja naucnih casopisa, organizovanja domadih i 
medunarodnih konferencija i ucesca na istim, sto je integrativni dio istrazivacke djelatnosti, Ciji je stabilan 
kontinuitet neophodno obezbijediti. Stoga je i potrebno kontinuirano uvecanje budzeta opredijeljenog za 
nauku i istrazivanje, te se ovim amandmanom djeluje u tom smjeru i opredjeljuju veca sredstva, koja su u 
kontekstu ukupnog bud2eta simboiicna, ali kljucna za kvalitetno funkcionisanje naucne zajednice u Crnoj 
Gori,

AMANDMAN II

U Clanu 20 (II Posebni dio) Predloga zakona o budzetu Cme Gore za 2023.godinu kod 
potrosacke jedinice Uprava za kapifalne projekte (41506), Program, „ Uredenje, nadzor i razvoj 
svih nivoa obrazovnog sistema" (19 032), Potprogram „lzgradnja i rekonstrukcija objekata u 
oblasli obrazovanja" (19 032 K04), Aktivnost Jzgradnja. rekonstrukcija i adaptacijafiskulturnih 
sola u objektima obrazovanja” (19 032 K04 002) iznos “100,000.00” mijenja se iznosom 
“1,730,00.00”.

Shodno tome, potrebno je izvrsiti uskladivanje u Predloga zakona o budzetu Crne Gore za 
2023.godmu i pomenuta sredstva obezbijediti iz Tekuce budzetske rezerve (org.kod 4710).



OBRAZLOZENJE:

Ovaj amandman podrazumijeva izdvajanje dodatnog iznosa za izgradnju fiskullurnih objekata za 
JU OS ,Xovcenski partizanski odred“ na Cetinju, JU OS „Mrkojevici“ u Barn i JU OS „Nedakusi“ 
u Bijelom Polju, JU OS „Mahmut Adrovic“ i JU OS „R>sto Ratkovic“,

Navedena sredstva se opredjeljuju iz godine u godinu ali se projekti ne realizuju vec se 
opredijeljena sredstva preusmjeravaju za druge namjene.

0§ „Mrkojevici“ u Baru, shodno Memorandumu koji su polpisali 2019. godine sa Ministarstvom 
prosvjete, Opstinom Bar i Iseljenickim klubom „Rumija“ iz Cikaga, obezbijedila je sredstva u 
iznosu od 200 000 eura ali se do sada projekal nije realizovao, a sada je potrebno opredijeliti 
dodatna sredstva u iznosu od 600,000 eura.

0§ „Lovcenski partizanski odred“ na Cetinju lakode je 2018. godine sa Ministarstvom prosvjete 
potpisala Memorandum koji je kao jedan od prioriteta deflnisao izgradnju fiskultume sale ali ni taj 
projekat nije realzovan, a sada je potrebno opredijeliti dodatna sredstva u iznosu od 300,000 eura.

0§ „Nedakusi“ u Bijelom Polju takode nema objekat ove namjene koji zadovoljava potrebe 
ufienika i nastavnog osoblja, gdje nedostaju sredstva u iznosu od 500,000 eura a slicna situacija je 
i u 0§ „Mahmut Adrovi6“ u Petnjici za koju osim donacije dijaspore, nadlezne institucije do sada 
su opredjeljivale vrlo male iznose, a sada je potrebno opredijeliti dodatna sredstva u iznosu od 
280,000 eura.

Za JU 0§ „Risto Ratkovic“ neophodno je opredijeliti sredstva za izradu projektne dokumentacije 
u iznosu od 50,000 eura.

AMANDMAN III

U eianu 20 (II Posebni dio) Predloga zakona o bud^eiu Crne Gore za 2023.godinu kod potroSacke 
jedinice Uprava za kapilalne projekle (41506), Program, „ Realizacijapulne infrastrukture i niskogradnje " 
(17 020), Polprogram „lzgradnja lokalne infraslruklure" (17 020 K04), Aklivnosii ,.Pomoc lokalnim 
upravama ti rjesavanju infraslruklurnih problema (lokalni piilevi.gradske saohracajnice, (rgovi, seialiSla i 
ostalo" (17 020 K04 002 ), Ekon.klas. 441-2 .Jzdaci za lokalnu injrastrukluru ” iznos ,,1,000,000.00” 
mijenja se i glasi “2,000,000.00”.
Shodno tome, potrebno je izvrsiti uskladivanje u Predloga zakona o budzetu Crae Gore za 2023.godinu i 
pomenuta sredstva obezbijediti iz Tekuce budzetske rezeive (org.kod 4710).

OBRAZLOZENJE:

Amandman ima za cilj obezbjedivanje sredstava za izradu dokumentacije i izgradnju prve faze 
centralnog gradskog parka sa svim pratecim sadrzajima, na 12,2 hektara prostora nekadaSnje 
Kasame Moraca. Setalistem uz Moracu, potrebno je povezati Kasarnu Moraca sa Starom Varosi, 
Karverom i Dukljom, dok bi na prostoru pored Gimnazije “Slobodan Skerovic“otvorili 
zelenu kapiju Gorice, kako bi gradani mogli i na tom prostoru da pristupe brdu Gorica. Prema 
zvanicnim podacima GUP-a "nas grad u periodu od 2012. do 2025. godine ostaje bez preko milion 
i po kvadrata zelenih povrsina, dok se planskom dokumeniacijom projektujc dak 35 hiljada stanova 
viska, u odnosu na zvanicne demografske procjene.

novu



AMANDMAN IV

U Clanu 20 (II Poseban dio) Predloga zakona o budzetu Crne Gore za 2023. godinu ,Uprcrva za 
kapitalne projekte (41506), Program Zastita, ociivanje i razvoj kiillurne basiine (20 021), u 
razdjelu 441 dodaje se nova klasifikacija 441-3 za Aktivnost ''Sanacija hadzi Ismailove dzamije u 
Niksicu” (20 021 KOI 024), za koju se opredjeljuju sredstva u iznosu od 150.000,00€.

Shodno tome, potrebno je izvrsiti uskladivanje u Predlogu zakona o budietu Crne Gore za 
2023.godinu i pomenuta sredstva obezbijediti iz Tekuce budzetske rezerve (org.kod 4710).

OBRAZLOZENJE:

Had2i Ismailova dzamija u Niksicu je spomenik kulturne bastine drzave Crne Gore i kao takav 
sasvim sigurno zasluzuje pomoc drzave za njenu resiauraciju i ocuvanje. Imajuci u vidu da je to 
jedina preostala dzamija u Niksicu kao i to da je na zalost u stanju potrebe za hitnom restauracijom, 
smatramo da je potrebno obezbijediti sredstva u Budzetu za 2023 godinu, odnosno iznos od 
150.000,00 eura koliko je potrebno za njenu restauraciju.

AMANDMAN V

U Clanu 20 (II Poseban dio) Predloga zakona o budzetu Crne Gore za 2023. godinu ,Uprava za 
kapitalne projekte (41506), Program” Izgradnja i rekonstrukcija objekata u oblasti obrazovanja " 
(19 032 K04), Aktivnost, Frojektovanje, izgradnja i adaptacija objekata obrazovanja (19 032 K04 
001), Ek.klasifikacija 441-3, iznos “100,000.00” zamjenjuje se iznosom “ 1,290,000.00” eura.

Shodno tome, potrebno je izvrsiti uskladivanje u Predlogu zakona o budzetu Crne Gore za 
2023.godinu i pomenuta sredstva obezbijediti iz Tekuce budzetske rezerve (org.kod 4710).

OBRAZLOZENJE:

Amandman ima za cilj obezbjedivanje pocetnih sredstava u 2023. godini za projektnu 
dokumentaciju za izgradnju amfiteatra sa pratecim sadrzajima za Policijsku akademiju u 
Danilovgradu u iznosu od 50,000 eura.

Istim amandmanom sa uvecavaju sredstva za dogradnju postojecih objekata JU OS “Vlado Milic“ 
i JU OS “Pavle Rovinski”, u iznosu od 940,000.00 eura.

Takode, sredstva u iznosu od 200,000 eura potrebno je opredijeliti za pocetak radova na izgradnji 
novog objekta Doma ucenika u Podgorici. Postojeci objekal ne zadovoljava potrebe za smje§taj 
uCenika, broj zainteresovanih premasuje kapacitete i funkcionalnost postojeceg objekta.



AMANDMAN VI

U clanu 20 (II Poseban dio) Predloga zakona o budzetu Crne Gore za 2023. godinu ,Upmva za 
kapitalne projekie (41506), Program Ekologija i priroda (18 003), Aktivnost Sprovodenje mjera 
smanjenja zagadenja i toplifikacije Pljevaija (18 003 KOI 006), iznos ,,1.350.002,00“, mijenjase 
i glasi „3.000.000,00“eura.

Razlika od 1.649.998,00€ se za ovu aktivnost obezbjeduje proporcionalnim umanjenjem 
opredijeljenih sredstava svim potrosackim jedinicama u okviru programa 18 003 - Ekologija i 
priroda, zasta je potrebno izvrsiii uskladivanja u skladu sa ovom izmjenom.

OBRAZLOZENJE:

Neophodnost izdvajanja dodatnih sredstava koja bi bila opredjeljena za toplifikaciju Pljevaija tj. 
izgradnju sekundarne toplovodne mreze u Pljevljima vise je nego jasna svakom gradaninu 
Pljevaija a sasvim sigumo i svim gradanima Crne Gore.

Kako ne bismo uzimali previse vremena o stvarima koje su opste poznale, od ekstremnih zagadenja 
vazduha do ekstremnog broja oboljelih Pljevljaka, narocito djece zakljucno sa prijevremenim 
smrtnim slucajevima direktno povezanih sa zagadenjem vazduha, smatramo da ovaj saziv 
parlamenta, kao sto su imali i svi prethodni, ima obavezu da uvecanje ove budzetske stavke tj. 
naznaceni iznos sredstava opredjeli za izgradnju sekundarne mreze toplovoda u gradu.

Naporainjemo da je prva faza toplifikacije u toku, prilikom koje ce 2024 godine biti povezan 
primarni izvor toplotne energije iz Termoelektrane sa potrosacima u centru grada koji su trenutno 
prikljuceni na gradske kotlarnice a da ce izvan tog sistema ostati najveci broj domacinstava koji 
su primarni zagadivaci vazduha u Pljevljima.

Opredjeljivanje ovih sredstava drzava Crna Gora ce djelimicno ispuniti svoj cetrdesetogodi§nji 
dug prema gradanima Pljevaija, doprinjeti zaustavljanju iseljavanja iz toga grada i prije svega 
sacuvati zdravlje gradana od daljeg narusavanja istog.

Naravno da smo svjesni da navedeni iznos nece biti dovoljan za izgradnju kompletnog sistema 
sekundarne mreze i realno to nije moguce zavrsiti za jednu godinu ali je od izuzetne vaznosti za 
gradane Pljevaija ali i za cijelu Crnu Goru da se u 2023 godini snazno podstakne i zapocne 
izgradnja istog.

Gradani Pljevaija to zasluzuju, drzava Crna Gora im je to duzna vec 40 godina.

S obzirom da Pljevlja poslednjih godina dozivljavaju demografski kolaps zbog velikog broja smrti, 
jako malog broja novorodenih i kontinuiranim iseljavanjem mladih ali i cijelih porodica smatramo 
da ne postoji poslanik ovog visokog doma koji nece podrzati ovaj amandman a koji ce znadajno 
unaprijediti kvalitetu zivota i sacuvati zdravlje gradanima Pljevaija.

U ime gradana Pljevaija, u ime djece Pljevaija pozivamo vas da jednoglasno usvojimo ovaj 
amandman i konacno pokazemo da drzava Crna Gora uvazava Pljevlja i pljevljake koji nam vec 
40 godina kroz proizvodnju jeftine elektricne energije cuvaju ekonomsku stabilnost u drzavi.



Naglasicemo jos i cinjenicu da Rudnik uglja Pljevlja i TE Pljevija godisnje u drzavnu kasu sto 
proizvodnjom struje sto kroz druge doprinose doprinese oko pola milijarde eura paje trazeni iznos 
od 5 miliona samo 1% od onoga sto Pljevlja i pljevljaci godisnje daju ovoj drzavi.

AMANDMAN VII

U clanu 20 (II Poseban dio) Predloga zakona o budzctu Cvne Gore za 2023. godinu ,Uprava za 
kapitalm projekie (41506), Programu Realizacija putne infrasfruklure i niskogradnje (17 020), 
poslije Aktivnosti Rekonstrukcija raskrsnice na ulazu u Plav na regionalnom putu Berane - 
Grncar{\l 020 K 020 008), dodaje se nova Aktivnost „ Izgraclnjapasarele na ibarskoj magistral} 
u RozaJaina“ za koju se opredjeljuju sredstva u iznosu od 200.000,006.

Shodno tome, potrebno je izvrsiti uskladivanje u Predlogu zakona o budzetu Cme Gore za 
2023.godmu i pomenuta sredstva obezbijediti iz Tekuce budzetske rezerve (org.kod 4710).

OBRAZLOZENJE:

PjeSacki preiaz na Ibarskoj magistrali, koja je u nadleznosti drzave Crne Gore, kod pje§aCkog 
tunela “Kolorado” u blizini dvije najvece rozajske skole, Gimnazija “30. septembar” i Srednja 
struCnaskola Roiaje predstavljajedanod najprometnijih u gradu. Ovaj preiaz je ujedno i jedanod 
najrizicnijih zbog svoje pozicije i slabe preglednosti za vozace da prelazak preko istog a vodi do 
jo§ jedne ulice bez mjesta za pjesacku staze. Ucenicima ali i gradanima naselja Bandzovo brdo je 
bezbijednost znaCajno ugrozena na ovom prelazu i najbolje rjesenja za ovaj problem na mjestu 
gdje su se gradani i bili u zivotnoj opasnosti zbog nemogucnosti da izbjegnu auta koja ih uz ne§to 
vecu brzinu, ne vide, je izgradnja pasarela iznad ove ceiiri trake, od tunela “Kolorado” do kraja 
druge ulice do koje se prelazi preko Ibarske. Pasarela bi, zbog prostora, morala biti izgradena kao 
integrisani dio tunela “Kolorado”.


